
Geachte leden van de gemeenteraad Gooise Meren, 
 
Graag wil ik u namens de Vereniging Vrienden van het Bredius nogmaals bedanken voor de 
gelegenheid om inspraak te leveren tijdens het gesprek met enkelen van u over de concept-
beleidsregel “Zonnepanelen op Erfgoed” (2023), gehouden tijdens de politieke avond op het 
gemeentehuis van 22 februari j.l.. Enkele dagen voorafgaand aan de gespreksavond hebt u 
onze schriftelijke inbreng ontvangen – deze is gepubliceerd en in te zien op de 
internetpagina van de gemeente, waarvoor eveneens onze dank. 
 
Meningsvormende behandeling van de concept-beleidsregel en het bijbehorende 
raadsvoorstel werd tijdens de gespreksavond aangekondigd en is geagendeerd voor de 
raadsvergadering van 8 maart a.s.. Na contact met enkelen van u na afloop van de 
gespreksavond, de dag erna met de heer Roelofsen van Stichting Behoud Bussums Erfgoed, 
en in samenspraak met Robert Kok en Kolijn van Beurden van collega-vereniging Vrienden 
van het Spiegel, willen wij u ten behoeve van het debat en uw afgewogen stellingname 
daarin hieronder enkele aandachtspunten meegeven. Kern daarvan is dat wij het als 
vereniging weliswaar toejuichen dat de concept-beleidsregel en het bijbehorende 
raadsvoorstel geldende regelgeving beoogt te vereenvoudigen en eenduidiger probeert te 
maken voor bewoners, maar dat beide in hun huidige vorm te vaag zijn geformuleerd en 
daarom aanscherping behoeven. 

• Onze leden hebben hebben zowel in respons op een door ons in 2021 gehouden 
digitale duurzaamheidsenquête (>30% respons, alle ruim 300 leden-gezinnen 
benaderd) alsook tijdens een bewonersbijeenkomst rond het thema duurzaamheid 
afgelopen najaar (>100 deelnemers in de zaal, daarnaast online) aangegeven vanuit 
de gemeente graag eenduidiger regelgeving te willen zien ten aanzien van de opwek 
van zonne-energie op het eigen huis; 

• In de ogen van onze leden heeft niettemin isolatie prioriteit vóór opwek: veel huizen 
in het Bredius zijn nog altijd slechts beperkt geïsoleerd en het 
verduurzamingspotentieel lijkt op dat vlak het grootst; 

• Toch zouden onze leden graag de mogelijkheden voor toepassing van zonnepanelen 
op het eigen huis verruimd zien, maar waarschuwen dat dit niet ten koste mag gaan 
van het straatbeeld en/of het karakter van de bebouwing (men wil geen ontsierende 
installaties in het zicht vanuit de openbare ruimte); 

• Er is in dat verband ook belangstelling voor decentrale opwek (het gebruikmaken van 
geschikte daken elders binnen de gemeente) hetzij in de vorm van fysieke afname 
van energie daarvandaan, hetzij in de vorm van financiële participatie in dergelijke 
voorzieningen. 

De concept-stukken die in uw a.s. vergadering van 8 maart ter discussie staan schieten in dit 
licht tekort. Tijdens de inspraakronde op 22 februari heb ik ter illustratie het volgende 
realistische scenario geschetst, waartegen de concept-beleidsregel en het raadsvoorstel in 
hun huidige vorm onvoldoende bescherming bieden:  

• De meeste huizen in het Brediuskwartier vallen in de zin van de concept-stukken in 
de categorie “niet-monumenten in een beschermd dorpsgezicht” die voorzien zijn 
van een rood of zwart pannendak (d.w.z. er is geen sprake van bijzondere of 



kwetsbare dakbedekking); de concept-regel bepaalt nu dat op zichtbare dakvlakken 
zonnepanelen mogen worden toegepast mits in matzwart of de kleur van de 
dakbedekking uitgevoerd (niet-dwingend), met verder als enige beperkingen een 
voorgeschreven legpatroon en een minimumafstand van één dakpanbreedte vanuit 
de dakrand; weliswaar geldt er een vergunningsplicht, maar de huidige versie van het 
concept-raadsvoorstel stelt de beleidsregel “ruimhartig” te zullen toepassen; 

• Het Brediuskwartier is een lommerrijke buurt: er is een groot en oud bomenbestand 
dat (minimaal gedeeltelijk) schaduw werpt op de daken en daarmee het 
opwekpotentieel van zonnepanelen beperkt; het is te verwachten dat, om het 
theoretische opwekpotentieel van hun dak zoveel mogelijk te benutten en de 
terugverdientijd van hun investering in zonnepanelen zo kort mogelijk te houden, 
geïnteresseerden snoei- en rooivergunningen zullen aanvragen; als volgens het 
raadsvoorstel de voorliggende concept-regel “ruimhartig” moet worden toegepast, 
kan dit in onze ogen precedentwerking hebben voor de toepassing van huidige 
regelgeving ten aanzien van (monumentaal) groen – dat zou een tweede orde-effect 
zijn waartegen de concept-regel in zijn huidige vorm geen bescherming biedt; 

In hun huidige vorm geven de concept-stukken u en de gemeente dus geen enkel 
instrument in handen om te voorkomen dat het straatbeeld van het beschermd 
dorpsgezicht Brediuskwartier zal worden aangetast als gevolg van ontsierde daken 
of verdwenen groen, of beide. 

Onze oproep aan uw als raadsleden is dan ook om tijdens de behandeling op a.s. woensdag 
8 maart de wethouder te vragen de huidige concept-stukken te herbezien en aan te passen. 
Behalve het voorgaande kunnen enkele aanvullende observaties en overwegingen hierbij 
wellicht van nut zijn of u helpen bij een kritische behandeling van de stukken: 
  

• De huidige ontwerp-beleidsregel is minder strikt dan de RCE-richtlijn, hetgeen niet 
zou mogen wanneer gemeenten besluiten van de RCE-richtlijn af te wijken (wat de 
beleidsregel en het raadsvoorstel in hun huidige vorm in feite doen); 

• Ter informatie op de inspraakronde van 22 februari zijn ons de uitkomsten van een 
Enalyzer-enquête vanuit Gooise Meren toegezonden – deze maakte kennelijk deel uit 
van het participatietraject rond de ontwikkeling van concept-beleidsregel en 
raadsvoorstel; ons viel op dat de respons op die enquête zeer beperkt leek, te weten 
n=16; op basis van een dergelijke steekproef lijkt het ons lastig conclusies te trekken; 
we geven u daarom in overweging om, net als wij, de uitkomsten van ons eigen 
onderzoek onder Bredius-bewoners als uitgangspunt te nemen (omdat het 
vermoedelijk aanmerkelijk representatiever is);   

• Het viel ons tijdens de inspraakavond op dat er een commerciële partij (een 
installateursbedrijf) was uitgenodigd, terwijl een dergelijke partij naar ons idee een 
manifest belang heeft bij een minimum aan regulering – we vertrouwen erop dat u 
dit zult meewegen in uw behandeling van de stukken; 

• Tijdens de inspraakronde op 22 februari spitste het gesprek zich even toe op de 
kwestie van een eventueel verplicht te stellen kleur van toe te passen panelen (rode 
of zwarte) en leek het wellicht even alsof de concept-beleidsregel voldoende 
aangescherpt zou kunnen worden door hierover een bepaling op te nemen; niets ten 
nadele van een dergelijke bepaling, maar we roepen u toch op om vooral naar het 



nut van de concept-regel als beleidsinstrument te kijken en eerder te zorgen dat 
passages met rekbare formuleringen als “nadrukkelijk zichtbaar”en “ruimhartig” 
worden herzien, zodat beide beleidsstukken u en de gemeente straks een nuttig 
instrument in handen geven om de verduurzamingsambities van buurtbewoners en 
de gemeente te helpen realiseren en tegelijkertijd de culturele en landschappelijke 
waarde van gemeentelijk erfgoed effectief te beschermen.  

 
Tot slot lof en dank voor al uw kritische en belangstellende vragen tijdens de inspraakavond. 
We wensen u wijsheid en inspiratie toe voor de aanstaande behandeling in de raad. Mocht u 
aanvullende vragen of opmerkingen hebben, neemt u dan gerust contact op. 
 
Met vriendelijke groet, 
namens Vereniging Vrienden van het Bredius 
 
 
Marc Beek 
Bestuurslid Duurzaamheid 
(0621) 556 303 
 
 


